
Opinienota  Evenementenbeleid

Aanleiding voor deze opinienota

Op verzoek van de gemeenteraad wordt het evenementenbeleid herzien. Een aantal 
aspecten uit het evenementenbeleid wordt ambtelijk opgepakt. Door  input van 
belanghebbenden en gemeenteraad zijn er vier dringende onderwerpen naar voren 
gekomen waarover we graag een richting vanuit de gemeenteraad ontvangen.

Wij leggen de volgende vragen ter opiniëring voor :

1. Willen we de locaties aanwijzen waarop evenementen kunnen worden 
gehouden?

2. Willen we de bestaande eindtijden en uitlooptijden aanpassen?

3. Willen we de huidige geluidsnormen aanpassen?

4. Wat gaan we doen met een nieuwe aanvraag voor een evenementenvergunning 
indien er sprake is van ongewenst gedrag tijdens het voorgaande evenement ?

Inleiding voor deze opinienota

Evenementen worden georganiseerd om mensen aan de gemeente Landerd te binden. Ze 
zorgen ervoor dat mensen elkaar cultureel ontmoeten en ze trekken bezoekers naar 
Landerd. Hierdoor wordt het lokaal ondernemerschap gestimuleerd. Dit zie je onder andere 
doordat het aantal overnachtingen op recreatieparken toeneemt tijdens evenementen. Ook 
de omzet vanuit de horeca neemt toe tijdens een evenement. 

Op verzoek van de gemeenteraad gaan wij het evenementenbeleid aanpassen. Het huidige 
beleid stamt uit 2014 en wij merken dat er een andere behoefte is bij evenementen. 
Enerzijds willen organisatoren bij evenementen meer mogelijkheden om hun evenement 
kostendekkend te kunnen exploiteren. Anderzijds merken wij dat er veel bezwaren komen op 
verleende evenementenvergunningen. De bezwaren hebben voornamelijk te maken met de 
overlast die men ervaart n.a.v. een evenement. De overlast is voornamelijk gebaseerd op 
geluid en eindtijden. Uit evaluaties tussen de samenwerkende  organisaties (o.a. Politie, 
Brandweer, belanghebbenden etc.) is gebleken dat er moeilijk kan worden ingegrepen op 
basis van het huidige beleid. Er zal dus een herijking van het evenementenbeleid moeten 
komen om de gemeente meer mogelijkheden te geven in te grijpen.

Ook over de mogelijkheid om evenementen in heel Landerd te kunnen organiseren zijn veel 
vragen. De balans tussen de overlast voor mens en natuur en de voordelen van een 
evenement ontbreekt in sommige situaties. Er kan een keuze worden gemaakt dat er in 
bepaalde gebieden geen evenementen kunnen worden georganiseerd.

Om bovenstaande redenen hebben we besloten om u, als gemeenteraad, een opinienota 
voor te leggen waarin u keuzes kunt maken voor het nieuwe evenementenbeleid in de 



gemeente Landerd. De visie van de gemeenteraad zal uiteindelijk meegenomen worden bij 
de uitwerking van het nieuwe evenementenbeleid.  Dit nieuwe evenementenbeleid komt 
d.m.v. een raadsvoorstel naar u toe.

Wat is een evenement ? 

In de APV wordt het begrip “evenement” omschreven als: “een voor publiek toegankelijke 
verrichting van vermaak”. Het vindt plaats op een vooraf bekende en afgebakende locatie. 
Wij maken onderscheid tussen:

 0- evenementen. Voor hele kleine evenementen is geen vergunning nodig.
Voorwaarden 0-evenement:

o op eigen terrein of een straatfeest in de open lucht
o niet meer dan 250 bezoekers of deelnemers
o vindt plaats tussen 08.00 uur en 01.00 uur
o muziek of ander geluid tussen 08.00 uur en 23.00 uur op zondag tot en met 

donderdag en/of tussen 08.00 uur en 01.00 uur op vrijdag en zaterdag
o achtergrondmuziek, maximaal 70 dB(A)
o vindt niet plaats op de weg; er worden geen straten afgesloten en er is geen 

belemmering voor het verkeer en hulpdiensten
o een doorgang van minimaal 3,5 meter breed en 4,5 meter hoog beschikbaar 

voor de hulpdiensten
o geen extra inzet van politie nodig
o niet tegelijk met een ander evenement in de buurt van het  evenement
o een organisator, dus iemand die tijdens het evenement bereikbaar moet zijn 

voor de gemeente of hulpdiensten; deze persoon is verantwoordelijk voor een 
goed verloop van het evenement

 A-evenementen:  deze evenementen zijn niet grootschalig of risicovol. Voor een A-
evenement is een vergunning nodig

 B-evenementen: deze evenementen hebben een gemiddeld risico. Voor een B-
evenement is een vergunning nodig.

 C-evenementen: deze evenementen zijn grootschalig (ook wel grote evenementen 
genoemd) of hebben een groot risico. Ook hiervoor moet een vergunning worden 
aangevraagd.

Door deze termen te gebruiken, sluiten wij aan bij de termen die de Veiligheidsregio 
Brabant Noordoost hanteert. Een overzicht van de evenementen in 2019 in Landerd vindt 
u in bijlage 1.

Waarom een evenementenbeleid ?  

Een evenementenbeleid is een nadere uitwerking van art. 2:24 t/m 2:26 uit de Algemene 
plaatselijke verordening (APV). Het geeft handvatten voor het organiseren van mooie en 
veilige evenementen. Daarnaast geeft een evenementenbeleid duidelijkheid over 
voorwaarden waaronder evenementen kunnen plaatsvinden en wat de toetsingskaders van 
de gemeente zijn. Dit is belangrijk omdat het duidelijkheid schept voor iedereen die een 
evenement wil organiseren. Hierdoor kunnen wij een het verlenen of eventueel weigeren van 
een vergunning beter motiveren. Door het maken van een evenementenbeleid ben je als 
gemeente dus duidelijk en transparant over wat je wel en niet wil met evenementen. 



Tegelijkertijd heeft ze tot doel om evenementen in goede banen te kunnen leiden. 
Evenementen kunnen namelijk risico’s met zich meebrengen voor de openbare orde en de 
veiligheid, de volksgezondheid of het milieu. De gemeente is verantwoordelijk voor het 
inperken van deze risico’s (artikel 174 Gemeentewet) en weegt om die reden per evenement 
af of het  –al dan niet onder voorwaarden– kan plaatsvinden. Zo kan er in het kader van de 
veiligheid van een evenement worden geëist dat er beveiligers worden ingeschakeld of dat 
de eindtijd aangepast wordt. 

De gemeente heeft daarnaast een taak bij het toezicht op evenementen en handhaaft regels 
als dat nodig is. Dit kan gaan over het parkeerbeleid maar ook over het schenken van 
alcohol aan jongeren. In bijlage 2 vindt u het huidige Evenementenbeleid Landerd 2014.

Welke wijzigingen in het evenementenbeleid pakken wij ambtelijk op ?

Bij een aantal wijzigingen is het duidelijk wat er nodig is in het nieuwe evenementenbeleid. 
Onderstaand hebben wij op een rij gezet welke wijzigingen wij ambtelijk oppakken:

• Termen 0- ABC evenement, conform de Veiligheidsregio

• Aanpassingen i.v.m. wijziging wetgeving

• Termijnen indienen vergunningaanvraag, ook i.v.m. publicatie

• Duidelijker regelen: parkeren en toezicht

• Voorwaarden voor een geluidsmeting (o.a. realtime geluidsmeting)

• Verbod op lachgas/drugs 

• Publieksprofiel 

Richtinggevende uitspraken gevraagd aan de gemeenteraad

Tijdens de Podiumbijeenkomst heeft de portefeuillehouder aangegeven dat het voor de 
actualisatie van het evenementenbeleid belangrijk is dat de gemeenteraad op onderstaande 
vraagstukken een helder kader meegeeft aan het college en de ambtelijke organisatie. Er 
spelen hier meerdere belangen, waardoor het essentieel is dat wij vanuit de gemeenteraad 
richting krijgen.

Wij vragen u een opinie te vormen op de volgende vraagstukken:

1. Willen we de locaties aanwijzen waarop evenementen kunnen worden 
gehouden?

Met het huidige evenementenbeleid kan op elk terrein een evenement georganiseerd 
worden. Dit kan voor omwonenden een verassingseffect opleveren als er in hun 
nabije omgeving een (groot) evenement wordt georganiseerd. Ook wordt er door 
diverse belangenorganisaties verzocht om grenzen te stellen aan evenementen in 
natuurgebieden. Zo hebben de vier Maashorstgemeenten (Landerd, Uden, Oss en 
Bernheze) en het Programmabureau De Maashorst richtlijnen opgesteld voor het 



houden van evenementen in De Maashorst. In bijlage 3 staan de afspraken 
vergunningverlening en aandachtspunten voor de Maashorst.

Evenementen die worden georganiseerd door en voor inwoners van Landerd (bv. 
Kindervakantieweek Zeeland in de Maashorst) vinden ook plaats in gevoelige 
gebieden. Als je gebieden aanwijst waar geen evenementen mogen plaatsvinden, 
kan dit ook betekenen dat deze lokale initiatieven daar ook niet meer kunnen worden 
georganiseerd. De vraag is of we een onderscheid willen maken tussen het 
aanwijzen van gebieden voor lokale evenementen en evenementen voor een breder 
publiek.

 Willen we  gebieden aanwijzen waar evenementen mogen worden 
georganiseerd ? 

 Willen we onderscheid maken tussen het aanwijzen van gebieden voor 
evenementen georganiseerd voor en door inwoners van Landerd en 
evenementen die worden georganiseerd voor een breder publiek ?

2. Willen we de bestaande eindtijden en uitlooptijden aanpassen?

Wij ontvangen steeds meer klachten van omwonenden op evenementen. De meeste 
klachten gaan over harde muziek of ander geluid, overlast door komende en vooral 
vertrekkende bezoekers. De organisatoren van evenementen daarentegen willen 
graag de eindtijd verlengen. 

Geluiden met meer decibels geven meer overlast dan geluiden met minder decibels. 
Bij Popconcerten of een evenement met een discotheek zal daarom meer overlast 
ervaren worden dan bij bijvoorbeeld een fair. Afgelopen jaar is gebleken dat bij een 
evenement dat georganiseerd wordt voor en door de inwoners van Landerd de 
klachten (op overlast door latere eindtijden en geluid) beduidend minder zijn.                     

In het huidige evenementenbeleid is de eindtijd voor een evenement 01:00 uur. Vanaf 
deze tijd moet de muziek/geluid en de drankverstrekking zijn beëindigd. Bezoekers 
hebben dan nog tot 01:30 uur de tijd om het evenemententerrein te verlaten.

 Willen we de bestaande eindtijd en de daarbij behorende uitlooptijden 
handhaven?

 Willen we verschil maken in de verschillende typen evenementen voor wat 
betreft eindtijden en uitlooptijden?

3. Willen we de huidige geluidsnormen aanpassen?

We ontvangen ook steeds vaker klachten/bezwaren van omwonenden over 
geluidsoverlast tijdens evenementen. We gaan daarom vaker geluidsmetingen 
uitvoeren tijdens het evenement (eventueel realtime). Realtime wil zeggen dat de 
organisatie of geluidstechnicus tijdens het evenement meteen kan zien of de gestelde 
geluidsnorm wordt overschreden. Ze kunnen dan meteen het geluidsvolume 
bijstellen. Voor de metingen schakelt de gemeente omgevingsdienst ODBN in. Dit 
gaat jaarlijks om ongeveer acht metingen voor alle evenementen in Landerd. In 
aanmerking hiervoor komen bijvoorbeeld de kermisfeesten in Zeeland, het 



streekfeest en de Breakout Run in Schaijk. We kijken naar de historie om te bepalen 
waar we de geluidmeters het slimst in kunnen zetten. Uit de metingen van het 
afgelopen jaar is gebleken dat er geen evenement is dat de geluidsnormen heeft 
overschreden.

De huidige geluidsnormen zijn:

 70 dB(A) en 92 dB (C)
 80 dB(A) en 92 dB(C)
 90 dB(A) en 102 dB(C)

DB(A) zijn de “normale geluidstonen”, dB(C) zijn de bastonen.

Ter vergelijking:
Een stofzuiger produceert ongeveer 60 tot 70db net als een haardroger (75 db). 
Een op een meter passerende zware vrachtwagen is goed voor 80db, een op 25 
meter passerende trein 90db. 
Een popgroep in een disco levert 100 decibel, een drilboor op een meter afstand voor 
110. 

 Zijn de geluidsnormen voor evenementen voldoende of is het nodig dat we de 
geluidsnormen aanpassen? 

 Mochten we de geluidsnormen willen aanpassen (zie vraag hierboven), willen 
we dan bij een vooraf bepaald aantal evenementen een hogere geluidsnorm 
toestaan ?

4. Wat gaan we doen met een nieuwe aanvraag evenementenvergunning indien er 
sprake is van ongewenst gedrag tijdens het voorgaande evenement ?

Evenementen zijn verplicht om beveiliging in te schakelen als ze meer dan 1000 
bezoekers hebben. Afhankelijk van de doelgroep of aard van het evenement kan 
beveiliging verplicht zijn.

Ook stellen evenementen vaak huisregels op waarmee ze de veiligheid willen 
vergroten. Denk daarbij aan een verbod op drugs, fouilleren en het doorzoeken van 
tassen. Ondanks deze maatregelen kan het voorkomen dat er toch ongewenst 
gedrag plaats vindt tijdens een evenement. Denk hierbij aan geweldsincidenten of het 
dealen en gebruiken van drugs. De vraag is wat voor sancties je als gemeente de 
organisaties hiervoor wilt opleggen? Mogelijkheden zijn om de organisatie bij het 
eerstkomende nieuwe evenement een verbeterplan op te laten stellen of een nieuwe 
aanvraag voor een evenementenvergunning (bij hetzelfde evenement) te weigeren.

 Als er sprake is van een ernstig incident of ernstige overlast tijdens een 
evenement, willen we de aanvraag voor een nieuwe evenementenvergunning 
(voor hetzelfde evenement) dan weer verstrekken ? 

 




